
ASSEMBLEA EXTRAORDINÀRIA DE FAMÍLIES ASSOCIADES A

L’AFA DE L’ESCOLA L’AULET

Curs: 2021-2022

Núm. de sessió: 2/2021-2022

Dia: 19 de maig de 2022

Hora d’inici: 19h

Hora d’acabament: 20h30

Lloc: Sala gran, Promoció Econòmica de Celrà.

Assistents de la Junta: Joana Ballart, Sílvia Martínez, Radi Kirilova, Olga Puignou, Marta Ventura,

Clémentine Prévost, Montse Suárez, Tat Oliver, Laura Fructuoso, Paz Gistau.

Assistents de les famílies associades: 12 famílies (sense comptar les de la Junta)

ORDRE DEL DIA I ACORDS:

1. Benvinguda i presentació de l’ordre del dia

2. Aprovació de les actes anteriors

Per unanimitat s’aproven les actes de l’assemblea general del curs 20-21 amb data del 16 de juny de

2021, i l’assemblea extraordinària del passat 10 de març de 2022.

3. Informacions

3.1. Qui som i Què fem l’AFA: Actualment som 144 famílies associades d’un total de 203, i

exposem la tendència dels darrers cursos en ser escola d’una línia i en la disminució

d’associades, fet que repercuteix en els ingressos per quotes:

Recordem que el cost aproximat del Projecte artístic és d’uns 21.000€, donada la contractació

de dos assessors en arts (visual i plàstica, i teatre). La tedència a la davallada de quotes

d’associades i de padró, les conseqüències de la pandèmia i les mesures covid, la crisis

econòmica… fan que convingui replantejar la sostenibilitat i futur del projecte artístic

finançat per l’AFA, fet que s’exposarà en un punt posterior.

3.2. Memòria de les comissions

3.2.1. Comissió d’Acollida

Ja s’ha anat informant al llarg d’aquest curs del funcionament dels serveis Bon dia i

Juguem a la tarda, donades les característiques econòmiques dels dos serveis i el

debat generat sobre la seva sostenibilitat. Destaquem a mode de resum econòmic

del curs que:

● El cost mensual del conjunt dels dos serveis és de 702€ bruts/mes. El conjunt



del servei té un benefici acumulat a finals d’abril de +604€.

● El servei de tarda continua en dèficit: el resultat acumulat a finals d’abril és de

-1.259€.

● En la darrera assemblea extraordinària es va acordar prendre una decisió en

relació a la continuïtat del servei d’acollida de tarda a l’assemblea general, fet

que es debatrà i votarà acabat el torn d’informacions.

● Com el darrer curs, s’ha ofert el servei adaptant el jocs i activitats a la

normativa Covid vigent, fins a dia d’avui en què el servei gairebé es pot

considerar que ha tornat a la normalitat.

3.2.2. Comissió d’Extraescolars

● Les mesures covid han tornat a condicionar la formació de grups, fet que no va

afavorir la inscripció suficient per fer viable més grups o permetre oferir

l’extraescolar Emocions i improvitzacions teatrals amb en David Estany,

assessor artístic de l’AFA. Aquest fet repercuteix en la considerable disminució

d’una font important d’ingressos de l’AFA com són les extraescolars. Aquest urs

el benefici fins a l’abril és de 427,40€.

● Tres tardes s’ofereix l’activitat de Multiesports, amb suport del Pla Català de

l’Esport, activitat que no aporta cap benefici a l’AFA.

● Enguany s’ha donat servei a 106 infants (40% de l’alumnat), amb 7 activitats, 7

talleristes, amb un total de 95 inscripcions inicials.

● Exposem que les baixes en el servei al llarg del curs han fet tenir pèrdues en les

activitats de Taller d’Art (-20€) i Anglès (-177,60€). Algunes baixes es van donar

en els terminis prèviament informats, i altres es van donar fora de termini o bé

denoten manca de compromís amb el projecte i esforç col·lectiu que han

suposat les extraescolars aquests anys pandèmics. Per normativa s’haurien

d’haver tancat les dues extraescolars esmentades, però per no perjudicar a la

resta d’infants i deixar-los acabar el curs, entenent que estem en un temps

pandèmic que ho condiciona molt tot i, tenint present que s’acceptaven

pèrdues també en altres serveis com el de d’acollida Juguem a la tarda, la Junta

ha optat per mantenir les activitats durant aquest curs i canviar la normativa

del proper curs per evitar aquestes pèrdues. S’anirà informant a les famílies des

de la comissió.

● Pel curs 22-23 s’anticipa que s’ofertarà natació, en conveni amb la piscina

municipal de Salt, i Judo. S’anirà informant a les famílies des de la comissió.

3.2.3. Comissió d’Espai familiar i festes

Fem un repàs de les quatre xerrades ofertades aquest curs, i de les múltiples festes i

activitats proposades i participades des de l’AFA. Es destaca que:

● Enguany les mesures covid han permès dur a terme quasi totes les activitats

d’un total de nou, a excepció del berenar de benvinguda d’inici de curs.

● Informem que els patges reials de Nadal, han passat a ser gestionats per

l’Ajuntament i no han calgut famílies voluntàries, tot i que estem repensant

com participar.

● La comissió ha bellugat més d’una trentena de voluntàries a banda de les

persones de la Junta i les comissions.



● Enguany el benefici que han reportat la Parada de Santa Llúcia i el Berenar Holi

ha estat de 1.118,60€.

3.2.4. Comissió Artística

Fem un repàs de les diferents accions que realitza la comissió cada any en suport del

projecte artístic del centre. Destaquem:

● L’eix de treball d’aquest curs ha estat Creant vincles! en què a través d’una

maleta viatgera els infants han anat recorrent els camins que uneixen l’art dels

diferents països del món i, en especial, dels països d’origen de moltes famílies

auletines.

● Posem en valor haver pogut tornar a gaudir de les petites obres

cinematogràfiques que han cocreat i interpretat les nostres filles i fills. La

voluntat de sortit dels murs de l’escola i la feina de producció i muntantge,

supera en escreix les hores pagades a l’assessor teatral David Estany.

● El calendari d’aquest curs ha donat un benefici de 370€ (118 exemplars).

● Presentem el nou logotip de l’AFA. La Dolors Picazo i tots els infants de l’escola

han treballat les nocions d’entitat, logotip i identitat i han fet les seves

creacions. Finalment, el logotip guanyador és de la Génesis Díaz Hernández de

4tB.

3.2.5. Comissió de Comunicació

Fem un repàs dels diferents canals i accions que es fan per traslladar el treball de l’AFA

i de l’escola a les famílies.

Destaquem que, arrel de les mesures covid, la impressió de la revista 5 cèntims es va

reduir als infants de 6è que deixen l’escola, i que els darrers dos cursos 20-21 i 21-22

el cost d’impressió ha estat subvencionat per l’Ajuntament per donar un cop de mà en

aquests temps de pèrdues econòmiques importants.

3.2.6. Comissió de Coeducació i Gènere

Fem un repàs dels valors i objectius que mouen aquesta comissió i de les activitats

dutes a terme que hem anat anunciant al llarg del curs. Destaquem que s’ha treballat

per fomentar la igualtat de gènere i la prevenció de relacions abusives a l’escola i per

sensibilitzar sobre coeducació a la comunitat educativa. I queda pendent plantejar

estratègies participatives a la comunitat educativa per impulsar accions de millora, fet

que es mirarà de treballar a partir del proper curs.

3.2.7. Comissió de material escolar

Recordem la missió d’aquesta comissió i destaquem que enguany no s’ha fet cap

aportació de material a l’escola, a excepció de les castanyes de la Castanyada i els

regals de patges i reis. Donada la previsió de pèrdues econòmiques es va decidir

posposar les inversions a veure regulada la situació econòmica. També fem notar que

els nous materials pedagògics (llicències i quadernets) aporten menys benefici a l’AFA.

3.2.8. Comissió de menjador

Fem un repàs dels objectius, gestió del servei i activitats que es donen durant l’espai

migdia, i presentem tot l’equip de cuina i monitoratge amb un total de 14 persones.

Destaquem que:



● Donem servei a un promig de 170 infants.

● Les mesures covid preses durant el curs s’han ajustat a la normativa vigent.

● El fil conductor de les activitats d’enguany han estat els contes i els infants han

cocreat una mascota.

3.3. AFA ENXARXADA

3.3.1. Educació 360

Exposem que formem part d’aquesta aliança municipal i els objectius que persegueix.

Destaquem que enguany:

● Dins de l’eix de treball d’un valor municipal, hem participat en les formacions de

Treball en Xarxa i ecosistemes, i educació amb perspectiva de gènere, per tal

d’anar avançant en aquest treball des de l’AFA.

● Dins l’eix de treball d’espai públic, hem participat de la culminació del projecte

Camins compartits per garantir camins segurs als centres educatius que

afavoreixin l’autonomia de les filles i fills, i millorin la qualitat de vida al poble.

3.3.2. Coordinadora d’Ampas i Afas del gironès en defensa dels menjadors escolars

Recordem les causes que van donar peu a la creació d’aquesta coordinadora i

destaquem que en breu convindrà renovar amb el Consell Comarcal del Gironès el

conveni que ens permet gestionar el menjador escolar des de l’AFA. El Consell no ha

posat cap inconvenient en mantenir la relació existent, però està a l’espera de rebre

el conveni marc que ha d’elaborar la Generalitat. Confiem que no hi hagi sorpreses.

3.3.3. AFFAC

Recordem que en formem part, en rebem assessorament i procurem participar de les

seves activitats.

3.4. Gestió econòmica

Recordem que el compte d’explotació es realitza per anys naturals i desglosem tots els

apartats de l’any 2021. Respecte els darrers anys valorem el total d’ingressos, despeses i

dèficit.

2019 2020 2021

INGRESSOS 69.379 27.899 44.991,80

DESPESES -79.696 -43.662 -50134,05

RESULTAT -10.317 -15.763 -5.142,25

● El resultat del 2019 ve donat per les inversions que l’AFA va fer en material divers pel

menjador i l’escola i considerant que hi havia un excés de romanent en aquell moment,

quan ningú imaginava una pandèmia encara.

● El resultat del 2020 ve donat perquè es va decidir mantenir el sou als dos assessors i no

fer-los un ERTO.

● El romanent actual de l’AFA és d’uns 50.000€.



3.5. Futur del projecte artístic

Exposem que la Dolors Picazo té previst jubilar-se en breu. Ens queden un o dos cursos de

marge. També fem notar que econòmicament el projecte no és sostenible amb els ingressos

anuals de l’AFA i que hem d’anar estirant de romanent cada any. Amb la pandèmia aquest fet

s’ha vist aguditzat i ens n’ha fet veure la vulnerabilitat. Finalment valorem que el fet que l’AFA

financii dos assessors artístics per tal de mantenir el projecte educatiu és irregular

actualment, tot i que històricament sí va tenir el seu sentit. Considerem que l’escola ha

d’augmentar la seva aportació per mantenir el projecte. Informem que membres de la Junta i

la Comissió artística ha creat una comissió per parlar del futur del projecte artístic, i ja han

mantingut una primera reunió amb l’equip directiu. Es van exposar els fets, compartir les

primeres impressions i inquietuds, i es va demanar que puguem anar-nos reunint per valorar

conjuntament el futur del projecte educatiu del centre. L’equip directiu ha patit dos cursos

molts durs i no han tingut l’ocasió de plantejar-se aquest tema, es comprometen a fer-ho i a

mantenir el diàleg amb l’AFA i les famílies. En Junta vam acordar demanar una reunió després

de l’assemblea per tal de deixar les bases per començar a treballar el proper curs.

També informem que la Dolors Picazo ha demanat la possibilitat de reduir el seu horari

treballant amb els infants de 1r a 6è, i deixant l’educació infantil en mans de les docents que

sembla que estan fent bona feina a través de l’ambient artístic. S’ha comentat amb l’equip

directiu i s’acabarà de valorar amb la Comissió artística.

4. DEBAT I ACORDS

4.1. Renovació de la Junta de govern

● L’actual Junta de govern considera que ja fa molts anys que està al capdavant i planteja el

relleu. S’aprova per unanimitat l’acceptació de la renúncia al càrrec.

● L’Anna Pujolàs, la Laura Fructuoso, la Montse Suárez, la Montse Boher i en Moisès

Esteban es presenten com a futura Junta de govern. Demanen poder disposar de més

dies per decidir la repartició de càrrecs i mirar si algú més vol formar part d’aquest òrgan.

En assemblea s’aprova per unanimitat la seva candidatura i que es convoqui una nova

assemblea extraordinària en un parell de setmanes per aprovar formalment els càrrecs.

● L’Albert Terrades s’ofereix a formar part de la nova junta de govern.

4.2. Futur del servei d’acollida Juguem a la tarda

Tal i com es va acordar a l’assemblea extraordinària del passat 10 de març, i a partir del recull

d’aportacions que es van exposar i debatre aquell dia, la Comissió d’Acollida ha valorat les

opcions per donar continuïtat al servei i exposa que les condicions pel servei d’acollida pel

curs 22-23 seran:

● Quota fixa: 30€ matí / 50€ tarda

● Eventuals: 4€ matí / 5€ tarda (a partir de 8 matins i 10 tardes surt més a compte

ser fixe)

● Eliminació de les targetes.

● Servei “Juguem a la tarda” passa a ser d’una hora (fins ara era d’hora i mitja).

I respecte el servei Juguem a la tarda procedim a la votació entre dues opcions, segons

el recull d’inquietuds de la darrera assemblea:



1. Condicionar la continuïtat del servei de tarda al fet que sigui sostenible

econòmicament per ell mateix. Per això s’han de donar les següents

condicions:

○ un mínim de 3 usuaris fixes (cobririen la meitat del sou del monitor/a)

+ 20 serveis esporàdics al mes (cobririen la resta del sou del monitor/a)

○ una altra combinació amb més de 3 usuaris fixes que cobreixi el sou

mensual del monitor/a

○ Per Nadal, si durant el primer trimestre no s’han complert les anteriors

condicions, se suprimirà el servei.

○ Si es suprimeix el servei de tarda, es revisaran els preus del matí per

rebaixar-los.

2. Mantenir el servei de tarda considerant-lo conjuntament amb el del matí com

un sol servei, sense que hagi de ser sostenible econòmicament per ell mateix.

En Jordi Vidal demana les condicions de la segona opció, i aclarim que són les

condicions per l’acollida del curs 22-23.

Es procedeix a la votació i s’acorda la primera opció amb 13 vots a favor, seguida de la

segona opció amb 9 vots.

En assemblea s’acorda per unanimitat acceptar el vot de l’Anna Comas que havia estat

present durant la major part de la sessió, però que no podia esperar al moment de la

votació per marxar. Entenem que és un fet poc habitual i irregular, però consensuat

entre els presents a la sessió i sempre tenint en compte la presencialitat prèvia de

l’Anna a la major part de la sessió.

4.3. Voluntariat per les comissions

Arrel de les propostes sorgides a la darrera assemblea extraordinària, fem una crida a

participar a les comissions en general i a les comissions de Projecte artístic i Recursos

econòmics en particular. En la primera, es treballarà conjuntament amb l’equip directiu del

centre per redefinir el projecte educatiu propi de L’Aulet, millorant-ne la qualitat i la viabilitat.

En la segona, es treballarà per buscar noves fonts de finançament de l’AFA (subvencions,

ajuts…). Aprofitem per comunicar que s’han mirat dues subvencions proposades per la

família Vidal-Astúries, una relacionada amb el projecte artístic i l’altra amb el servei d’acollida,

però que enguany no ha estat possible tirar-les endavant i que queden reservades per mirar

intentar-ho el proper curs.

La Meri Yanes valora molt positivament la proposta de la Comissió de Projecte artístic, així

com treballar-ho conjuntament amb l’escola, i es presenta voluntària per formar part de la

comissió i poder aportar també una mirada especial cap al teatre.

La Montse Suàrez s’ofereix per formar part de la Comissió de Recursos Econòmics.

La Sílvia Martínez i l’Olga Puignou manifesten que es mantindran a la comissió de Projecte

artístic fins a donar per completat el traspàs i relleu.

5. PRECS I PREGUNTES

● Meri Yanes: Fa referència a la seva breu experiència en Junta i considera que seria un bon

moment per contractar els serveis d’una gestoria per millorar el control i gestió econòmica de

l’AFA. L’Olga Puignou, secretària, fa notar que ha costat molt de temps tenir un bon balanç

comptable i un control clar d’ingressos i despeses, posant en valor la feina constant de la Radi. Es

recull la proposta de la Meri, veient-la molt viable, tenint present que cal mantenir la feina de la



Radi des de la Junta. La Sílvia també exposa que en Ferriol Danés, actual tresorer, ha explicat en

la darrera junta que si l’AFA fa declaració de la renda pot accedir a determinades subvencions.

Fins ara no s’ha fet per considerar que el volum de venda de productes de l’AFA no era important

i no calia complicar-nos més amb tràmits.

● Mireia Caselles: Valora que el treball artístic ha d’abastar de P3 a 6è i que, malgrat s’ha explicat

que es fa molt bon treball plàstic a educació infantil a través de l’ambient artístic, hauríem de

mirar de no perdre l’assessorament en aquesta etapa. La Sílvia Martínez, presidenta i membre de

la comissió artística, aclareix que s’acabarà de parlar amb la Dolors Picazo, amb la comissió i amb

la Junta sobre aquest aspecte, i s’informarà a les famílies si hi ha cap variació.

● En assemblea s’acorda acceptar, excepcionalment, les propostes que ha deixat escrites l’Anna

Comas donat que havia assistit a la major part de la sessió:

○ Es presenta voluntària per a la comissió de Coeducació i Gènere.

○ Proposa que el recull audiovisual sigui gratuït i el faciliti directament l’escola donat que: els

drets d’imatge els signem per l’escola; són fotos de l’escola i per tant les famílies que en

formen n'haurien de disposar de manera gratuïta per ser escola pública i no haver d’esperar

mesos a veure la realitat de l’aula; fa notar que al web sovint només hi ha una petita

mostra; i com a mestra explica com ella comparteix les imatges amb les famílies en un drive

amb contrasenya, i no cal esperar a final de curs. La Mireia Caselles explica que enguany ho

han fet així a l’EB Trapelles. En Jordi Vidal aporta l’argument que l’AFA aportem recursos

humans i per tant és un temps que les mestres també podrien aportar oferint les imatges a

les famílies. L’Olga Puignou fa notar que aquesta decisió dependrà de l’equip directiu i del

claustre, i que suposarà la pèrdua d’un ingrés a l’AFA per la venda del recull. Acordem per

majoria fer la proposta a la direcció de l’escola.

○ Proposa que una opció per reconduir el projecte artístic i reduir costos podria ser la

formació del professorat i que la Dolors Picazo en sigui la formadora, i que el teatre

recaigués en més mesura entre educació física, educació musical i tutories a nivell de guió,

com ja van fent. Acordem recollir la proposta a la comissió de projecte artístic i anar

valorant totes les opcions a mesura que la direcció ens indiqui com s’implica l’escola.

6. AGRAÏMENTS I COMIAT

La Sílvia acomiada els assistents i dona les gràcies a tothom per l’assistència.

I quan són les 20 hores i 30 minuts del vespre donem per finalitzada l’assemblea general d’avui.

Sílvia Martínez Olga Puignou

Presidenta Secretària


